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From a MaWi Student to a Happy MaWi at Work
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Are you interested in examples on what you can do as a materials scientist after graduation? Do you 
need tips on possible pitfalls and what can help you make decisions, or on how to make the (working) 
environment easier for yourself? 
After starting studying materials sciences in Darmstadt back in 1998, I finished my PhD in the Surface 
Science department. My career started as an R&D engineer in industry. I worked through various 
positions to my current role as an operations manager with around 250 employees. In my private live, 
I have a family with two wonderful children in a small house. 
In this colloquium, I will share my personal experiences in building up a career. I’ll give tips on how to 
start in a new position, or what is important in industry. I will talk about the challenge of finding a job 
that makes you happy, and how to find a good work-life balance. 
I am looking forward to a vivid exchange and many specific (or maybe unspecific) questions from your 
side. 

Interesse an einem Beispiel, was man als MaWi nach dem Studium oder der Promotion machen kann? 
Brauchst Du Tipps, welche Fallstricke es gibt und was helfen kann, eine Entscheidung zu treffen, oder 
wie man es sich im Arbeitsumfeld etwas leichter machen kann? 
Ich selbst habe 1998 angefangen in Darmstadt Materialwissenschaft zu studieren und habe dann 
später im Fachgebiet Oberflächenforschung promoviert. Anschließend bin ich in die Industrie 
gegangen und habe dort verschiedene Stationen durchlaufen, beginnend als Entwicklungsingenieurin 
bis hin zum Operation-Manager mit aktuell ca. 250 Mitarbeitern. „Nebenbei“ habe ich noch eine 
Familie mit zwei wundervollen Kindern und ein kleines Haus. Anhand meiner persönlichen 
Erfahrungen und meines Werdegangs werde ich erzählen, wie man sich im Job zurechtfindet und 
worauf es in der Industrie ankommt, aber auch von den Herausforderungen, einen passenden Job zu 
finden, bis hin zur Frage nach der passenden Work-Life-Balance. 
Ich freue mich auf einen regen Austausch und viele konkrete (oder auch weniger konkrete) Fragen. 
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